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Môj poh�ad na XI. kongres SKS

Príprava tohto obrovského podujatia sa realizovala v horúcom lete.
Hlavným iniciátorom a organizátorom bol prezident SKS a kongresu Doc.
MUDr. Gabriel Kamenský, CSc. Súčasne sa však venoval aj príprave kon-
cepcie kardiológie. Veľa sme spolu diskutovali o celkovej práci a fungova-
ní sekretariátu SKS (dúfame, že budeme mať šťastnú ruku pri výbere kan-
didátov) a o kardiovaskulárnom národnom programe (ALIANCIA), pre
ktorý potrebujeme nadáciu. Bol by som rád, aby členovia výboru prispeli
k jej budovaniu. Myslím si, že našim mottom by mohlo byť: „Neviem, či
bude lepšie, ak bude inak, ale musí byť inak, aby bolo lepšie“. Prijmite,
kolegovia (budúceho výboru), ale i tí mimo neho, túto výzvu a zapojte sa.

XI. kongres SKS mal dobrú vedeckú úroveň, hoci som sa zúčastnil len
tých sekcií, ktoré som  alebo pripravoval, alebo ma zaujímali. Zaujal ma
blok Českej kardiológie o registroch akútnych koronárnych syndrómov
a o úrovni invazívnej diagnostiky i liečby. Veľmi prínosné boli i témy ďal-
ších zahraničných kolegov (Dr. Zdrojewski a Dr. Fras) o tom, ako robiť
národný kardiovaskulárny program. Prof. Ferrari okrem zaujímavej pred-
nášky o ACE inhibítoroch pri ICHS nás ubezpečil o svojej podpore
a okrem „Kuchárskej knihy“ nám Taliani „darujú“ program s registrom
pacientov s CHSZ.

Farmakologické sympóziá mali dobrých rečníkov, veľkú návštevnosť
a neznížili sa k reklame výrobku. Priniesli najnovšie informácie
o medicínskom probléme.

Stánok SKS bol živý a úplne obsadený. Aj našim výkonným osobám
patrí vďaka za usilovnosť. Zabezpečený bol aj internet s príslušným obsa-
hom. Ostatné stánky boli plné a žili čulým životom.

Plenárna schôdza mala dynamický priebeh s dobrou návštevnosťou.
Aj mňa mrzia voľby, a to, že som stále „bez partnerov vo výbore“, pritom
práce máme vyše hlavy. Sekcia privátnych kardiológov naznačila, že sa
treba popasovať s bodovníkom a rokovať s poisťovňami i ministerstvom.

Záverečný galavečer bol úžasný. Avšak východniari i stredoslováci mali
malé zastúpenie. Asi sa musíme vrátiť k piatkovému večeru.

Zo stretnutí s kolegami (nebolo ich veľa) som mal dobrý pocit, nesťa-
žovali sa. Od nového výboru očakávajú nielen posilnenie centier a ústavov,
ale i podporu každodennej namáhavej práce terénneho kardiológa. Po-
kúsime sa o proporciu a pomoc.

Prof. MUDr. Ján Murín, CSc.
I. interná klinika FN Bratislava, pracovisko Staré mesto
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